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Møde den: 13.12.2016 

1443-313 (vært: Jesper) 

VEST båndmøde 

 

Deltagere: Lisette Prins (HE/ordfører for båndet), Jesper Sølund Hansen 

(AR), Michael Mejlgaard Udby (BSS), Eva Kvistgaard Arent (ST) og Esben Høj-

bjerre Larsen (koordinator) 

 

Afbud: Anne Christine Teglborg (AU UDD) (syg) 

 

Gæster: Gitte Pedersen Viftrup (Vejledning og studiestøtte, AU UDD) og Helle 

Stolzenbach Steffensen (Studiesystemer, AU UDD) medvirker under pkt. 1. 

  

REFERAT 

 

Punkt 1 Drøftelse: Digital eksamen 

Beskrivelse v/Helle Stolzenbach Steffensen 

 

Diskussion af information og formidling af nye procedurer og 

forhold ift. digital eksamen til alle AU-studerende 

 

Referat Gitte og Helle er på rundtur i båndene for at skabe en fælles dia-

log om kommunikationen af digital eksamen og de lokale prak-

sisser, som knytter sig hertil. 

 

Digital eksamen har hidtil været decentralt koordineret med kon-

taktpersoner på fakulteterne. Fakulteterne har selv bestemt deres 

implementeringstempi, og der er derfor forskel på, hvor godt i 

gang man er, og hvilken løsning man har valgt. 

 

Det er en udfordring at kommunikere bredt om digital eksamen, 

når løsningerne er forskellige. Mange mails er sendt ud til de 

studerende, men erfaringen er, at de ikke får dem læst. Helle øn-

sker båndets ideer til, hvordan man kan bidrage til at synliggøre 

eksamensformer, da der i dag eksisterer et hav af steder, hvor 

den studerende skal orientere sig om eksamen. Problematikken 

knytter sig således ikke blot til digital eksamen, men drejer sig 

eksamensinformation i det hele taget. 

 

Der er lavet et supportsite, som imidlertid kun dækker selve 

”indpakningen” og det tekniske. Derfor ligger der en opgave i at 

få formidlet, hvad det indebærer at gå til eksamen, ikke mindst 

da den studerende får et øget ansvar i forbindelse med de nye ek-

samensformer. 



 

 

    

Side 2/5 

 

AARHUS 

UNIVERSITET 

 

 

 

Lisette kunne oplyse, at HE i øjeblikket kigger på problemet. Di-

gital eksamen fungerer godt rent teknisk, men praksissen og hele 

setuppet omkring systemet kan blive bedre. 

 

Lisette foreslog at hive nogle studerende ind i et panel for at få et 

fingerpeg om, hvor manglende er. Samtidig bør vi bestræbe os på 

at være mere konsistente med, hvad vi kalder vi ting, og hvordan 

vi håndterer forskellige situationer. 

 

Jesper finder det vigtigt at forventningsafstemme med nye stude-

rende forud for eksamen. Derudover fremhævede, at det er stu-

dienævnene, som vi først og fremmest må gå i dialog med, hvis vi 

ønsker at forbedre kommunikationen. Endelig udtrykte han be-

kymring for, at VEST påtager sig en opgave, som rettelig burde 

ligge hos UVAEKA. Hos AR er eksamen en UVAEKA-opgave, og-

så kommunikationen heraf. 

 

Lisette mente, at vi skal forsøge at forbedre kommunikationen på 

vores studieportaler. Det vil derfor være fint, hvis spørgsmålet 

kan adresseres i studerende-redaktionen, som Gitte har foreslået. 

 

Konklusion: 

Gitte og Helle går videre i båndene og båndet sonderer det hjem-

lige terræn. Emnet tages op på et møde i januar, hvor Gitte invi-

teres. Her aftales den videre fremgangsmåde.  

 

Punkt 2 Evaluering: VEST-kursus 

Beskrivelse v/Esben 

 

 Evaluering af kurset som helhed 

 Opfølgning på ideworkshop 

 Afrapportering til UFU 

 

Referat Generelt var der stor tilfredshed over hele linjen. Folk ønskede 

sig dog mere tid til netværk.   

 

Anne og Esben laver tilbagemelding til Uddannelsesudvalget. 

Vigtigt at afrapporteringen knytter an til strategiarbejdet. 

 

Jesper havde ikke modtaget alle gruppernes arbejde, og det aftal-

tes derfor at udsætte behandlingen af de foreslåede projekter til 
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januar. 

 

Punkt 3 Drøftelse: Fravær på vejlederuddannelsen 

Beskrivelse v/Anne 

 

På modul 2 i efteråret var der 11 vejledere, der var fraværende en-

ten en hel dag (1 person) eller nogle timer (10 personer). Udover 

at de kommer til at mangle vigtige elementer fra kurset, forstyr-

rer det selvfølgelig også undervisningen en del. Er det accepta-

belt? 

Referat Punktet blev udsat til næste møde. 

Punkt 4 Drøftelse: Nedlæggelse af UUG-messer 

Beskrivelse v/Lisette 

 

UUG er gået konkurs. Hvad tænker båndet herom? Skal der ar-

bejdes henimod nogle alternativer?  

 

Referat Båndet var ikke umiddelbart klar på, om der er tænkt i alternati-

ve baner fra Studievalgs side, men man er parat til at tage dialo-

gen med dem.  Der var dog enighed om, at vi skal være skarpe på, 

hvad vi får ud af samarbejdet. Med de ressourcer som vi afsætter 

til formålet, skal der være et klart udbytte for AU. 

 

Da Anne ikke var med på dagens møde, besluttede båndet at tage 

diskussionen op igen på et møde i det nye år. 

 

Punkt 5 Opsamling på E2016 

Beskrivelse v/Lisette og Esben 

 

 Præsentation af gruppearbejde vedr. strategiske handlings-

planer: 

o Lisette, Jesper og Michael:  

1) De studerendes karriereperspektiv, 2) struktur og for-

løb samt 3) studiemiljø og trivsel  

o Eva og Anne:  

1) Rekruttering og studiestart, 2) Udvikling af uddannel-

se, undervisning og læringsmiljø   
 

 Status på strategiarbejdet som helhed  
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 Gennemgang af efterårets tildragelser i båndet 

 Forberedelse af F2017 

Bilag:  

Notat til ledergruppe (april 2016) 

Oversigt over indsatser (dec. 2015) 

Vejledningsstrategi 2015-20 

 

(dokumenterne findes i mødemappen) 

 

Referat Grupperne fremlagde status på de enkelte delområder (se vedlag-

te liste) 

 

På bedding i 2017: 

 Tilpasning af indhold på tilvalg 

 Fællesmøde mentorordninger  

 Trivsels-gruppen på besøg i januar. 

 Yderligere karrierefokus 

 Øget fokus på digital vejledning 

 

Produkt: Ti linjers opsummering for hvert område - opsamling 

for 2016 og en fra 2017. Der indkaldes til temamøde først i det 

nye år. Esben finder dato. 

 

Esbens opsummering af E16 blev udsat til første møde i januar. 

 

Bilag: Se vedlagte (og i båndmappen) 

 

Punkt 7 Evt. 

Beskrivelse Bordet rundt. 

Referat Michael:  

Kvalitetsrapporten kan være klar 15. februar. Kvalitetsgruppen 

vil dog gerne vide, om talmaterialet skal perspektiveres organisa-

tionspolitisk, eller om man skal koncentrere sig om det rent stati-

stiske. Svaret fra båndet er, at gruppen skal fokusere på det stati-

stiske, båndets medlemmer vil derefter afgøre, i hvilke politiske 

sammenhænge at rapporten er relevant.    

 

Videndelingsgruppe har spurgt om lov til at nedskalere vidende-

lingsportalen til en enkelt flad side. Det er OK med båndet. Mi-

chael vil i tilgift oprette fællesmappe, hvor relevante dokumenter 
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Kommende dagsordenspunkter: 

Kandidatdag (evaluering og udvikling af evt. nyt koncept)  

Personaliseret studieportal 

Styrkelse af værdien af møder på tværs 

Trivselsgruppen på besøg 

 

Kommende møder: 

 

Dato Tid Sted 

10.01.2017 10-12 1443-313 (Michael) 

24.01.2016 10-12 1521-220 (Eva)  

 

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er 

torsdag inden 12. 

 

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag. 

 

 

kan deles. Båndet vil bestræbe sig på at være ambassadører for 

siden. 

 

Der er tvivl om, hvorvidt uddannelsesgruppen eksisterer. Det gør 

den, men vist nok på lavt blus. Båndet tilskynder til at kickstarte 

gruppen, nu hvor Sarah indtager tovholderrollen. 

 

Jesper:  

Der er booket grafisk faciliteringskursus til op mod 50 deltagere. 

De andre afdelinger er velkomne til at byde ind med deltagere. 

Kurset løber af stablen den 9. og  23. maj fra 12-16. 

 


